



You are cordially invited to join
The Honourable David Lametti, P.C., Q.C., M.P.
Minister of Justice and Attorney General of Canada
for a discussion on diversity on the federal bench.

The face of Canada's judiciary is continually changing, reflecting highly meritorious jurists who bring with them a broad range of backgrounds, experiences, and perspectives. As we look towards the future of our public institutions, it is important that all Canadians can see themselves and their perspectives reflected in our judicial system. Much progress has been made, but there is more to do. What are the broader challenges that candidates face in applying for judicial appointments, and are there specific challenges that candidates from under-represented backgrounds face with respect to the current process? Is the process inclusive enough to encourage applicants from a wide variety of backgrounds to apply? How do we reach new networks of potential applicants? How can the legal community better support lawyers from diverse backgrounds at all stages of their careers to help improve the pipeline of experienced potential judicial candidates?

This forum will bring the Minister together with lawyers and judges to share information and experiences, and to reflect on questions such as these in an effort to achieve a representative judiciary across the country.

TIME & PLACE

Thursday, September 17 from 4:00 PM – 5:30 PM EDT
Virtual meeting (Details to follow)

Please note that this session will take place in English. A French session will be held at a later date (invitation to follow).

AGENDA

Facilitator

Professor Donna E. Young, Dean, Faculty of Law at Ryerson University

Remarks

The Honourable David Lametti, P.C., Q.C., M.P.

Panel Discussion

Madam Justice Audrey P. C. Ramsay, Ontario Superior Court of Justice

Madam Justice Diane Rowe, Supreme Court of Nova Scotia

Ms. Rajwant Mangat, Federal Judicial Advisory Committee for British Columbia

Q&A Session with Minister Lametti and Panellists

PROGRAM DETAILS

Kindly RSVP to forum@justice.gc.ca by **Tuesday, September 15**. You must RSVP to receive a participant link.

Note that this event is closed to media.

This invitation may be shared with other members of your organization; interested individuals must RSVP to participate.

We are applying for accreditation by law societies.

Vous êtes cordialement invité à vous joindre à
l'honorable David Lametti, C.P., C.R., député
ministre de la Justice et procureur général du Canada
pour participer à une discussion sur la diversité à la magistrature
fédérale.

Le monde judiciaire canadien, en constante évolution, regroupe des juristes émérites possédant une grande diversité d'horizons, d'expériences et de points de vue. Alors que nous songeons à l'avenir de nos institutions publiques, il est important que tous les Canadiens puissent s'y reconnaître et voir leurs points de vue pris en compte au sein de notre système judiciaire. Bien que de nombreux progrès aient été réalisés, il reste encore beaucoup à faire. Quels sont les défis plus généraux auxquels les candidats doivent faire face lorsqu'ils postulent à une nomination à la magistrature, et y a-t-il des défis particuliers que les candidats issus de milieux sous-représentés doivent relever dans le cadre du processus actuel? Celui-ci est-il suffisamment inclusif pour encourager les candidats d'horizons très divers à postuler? Comment faut-il s'y prendre pour atteindre de nouveaux réseaux de candidats éventuels? Comment la communauté juridique peut-elle mieux soutenir les avocats d'origines diverses à tous les stades de leur carrière afin

de contribuer à améliorer le bassin de candidats éventuels chevronnés dans le domaine judiciaire?

Cette tribune réunira le ministre, des avocats et des juges afin d'échanger des renseignements et des expériences, et de réfléchir à ces questions dans le but de créer un système judiciaire représentatif dans tout le pays.

LIEU ET HEURE

Le jeudi 17 septembre de 16 h – 17 h 30 HAE
Rencontre virtuelle (Détails à suivre)

Veillez noter que cette séance se déroulera en anglais. Une séance en français aura lieu à une date ultérieure (invitation à suivre).

ORDRE DU JOUR

Animatrice

La professeure Donna E. Young, doyenne de la Faculté de droit de l'Université Ryerson

Allocution

L'honorable David Lametti, C.P., C.R., député

Débat d'experts

Madame la juge Audrey P. C. Ramsay, Cour supérieure de justice de l'Ontario
Madame la juge Diane Rowe, Cour suprême de la Nouvelle-Écosse
Madame Rajwant Mangat, Comité consultatif sur les nominations à la magistrature fédérale pour la province de la Colombie-Britannique

Séance de Q et R auprès des experts et de M. Lametti

DÉTAILS DU PROGRAMME

Prière de confirmer votre présence **d'ici le mardi 15 septembre**, et ce, à l'adresse suivante : forum@justice.gc.ca. Vous devez répondre à cette invitation pour recevoir un lien de participant.

Notez que cet évènement n'est pas ouvert aux médias.

Cette invitation peut être transmise à d'autres membres de votre organisation, et les personnes intéressées devront à leur tour confirmer leur participation.

Nous demandons une accréditation auprès des barreaux.